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Besvarelse af spørgsmål nr. 529 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 529 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 3. februar 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Sascha 
Faxe (ALT) 
 
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Mads Møller Langtved 
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Spørgsmål nr. 529 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren give en status over antallet af sager hos politiet, 
der har baggrund i ændringerne til den nye flaglov, der trådte i 
kraft 01.01.2025?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Rigspolitiet kan indledningsvis oplyse, at politiets 
sagsstyringssystem (POLSAS) er opbygget således, at alle sager 
journaliseres på en gerningskode, som knytter sig til en eller 
flere lovovertrædelser. Rigspolitiet kan hertil oplyse, at der ikke 
findes en særskilt gerningskode til registrering af sager om 
overtrædelse af flagloven, hvorfor det ikke er muligt ved et 
elektronisk udtræk i politiets systemer at opgøre antallet af 
anmeldelser om overtrædelse af flagloven. 
 
For så vidt angår tilladelsessager har Rigspolitiet til brug for 
besvarelsen indhentet et bidrag fra Politiets Administrative 
Center (PAC) ved Midt- og Vestjyllands Politi, som varetager 
den samlede håndtering af ansøgninger om tilladelser efter 
flagloven. 
 
PAC har oplyst, at PAC, siden den nye flaglov trådte i kraft den 
1. januar 2025, har modtaget 70 ansøgninger. Af disse 
ansøgninger er der givet tilladelse i 50 sager og afslag i 2 sager. 
De resterende sager er pr. 6. februar 2025 under 
sagsbehandling.” 
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